
Jak zadlužit nesplatitelně ještě i vnoučata
našich vnuků? SP: Schillerová se chová jako
cvok, poklonkovač Bruselu, nebo ještě hůř,
jako idiot dvakrát podtrženo!
- CZ24 News | 22. dubna 2020

ČESKO: Špidlovy výkřiky “Zdroje jsou” jsou překonány idiotskými výkřiky Schillerové, že na to ještě
máme a po nás potopa! Stejně jako idiotské výkřiky Švejnarů a spol.. To je ještě větší zločin, než
Jourová s Českou televizí dohromady. Ale už několikrát potrhlá Schillerová řekla: jsem šťastná, mě
nezajímá země česká, práce mě baví a pochválil mě Člověk v tísni! To skutečně řekla!

Vážně, dokonce to opakovala (naposledy v pořadu Moravce). Je šílená, nebo zvrácená? A Babiš to
toleruje, nebo ekonomiku vzdal?

Rozvrátit zem je snadné, známe to z Řecka a pak už to nikdo dohromady nedá! Celá staletí!

A i všichni normální zoufale volají: zastavte šílené zadlužování, nejdříve zalátejte díry a děsivé
utrácení! Seškrtejte zbytné a nezničte relativně dobrý stav ekonomiky. Zadlužení vůči HDP
je v tomto případě svinstvo a podvod. Už teď je dluh státu hrozivý v absolutních číslech!

I Senát odmítl vyšší zadlužování. Schillerová
nechce škrtat 150 miliard
Senát odmítl změnu zákona o pravidlech rozpočtové odpovědnosti, která by vláda umožnila pro příští
rok předložit rozpočet se strukturálním schodkem až 4 procenta HDP. „Na příjmech bude chybět
minimálně 140 miliard korun. Buď by to znamenalo seškrtat výdaje, varovala ministryně financí
Alena Schillerová. A v nedělním pořadu jásala, že za rozhazování ji chválí “experti” Člověka v
tísni! Neuvěřitelné, šílené a idiotské! „Nejsem rád, že máme úpravu rozpočtové odpovědnosti v
zákoně,“ prohlásil sociální demokrat Jiří Dienstbier. Vláda pak nemůže rozhazovat…

Takže si všimněte: Dientsbier a jeho přátelé, který chtějí, abychom poklonkovali Bruselu, si žádá
takové zadlužení, abychom už ze spárů Bruselu nemohli uniknout. Prostě, když budeme mít dluh jako
Řecko, budeme muset přijmout euro a hrdě se budeme plazit po kolenou, jak nám Brusel nařídí,
zatímco dnes si stále můžeme rozhodovat sami.

Nejsou to ve skutečnosti vlastizrádci?

Navíc Schillerová sprostě lže, protože ještě pandemie nebyla a ministryně z leknutí Schillerová už
rozvracela rozpočet, který trhal vlasy všem.

A zločin či idoství přinesla Schillerová do Senátu

Návrh zákona, kterým se mění zákon č. 23/2017 Sb., o pravidlech rozpočtové odpovědnosti, ve znění
zákona č. 277/2019 Sb.
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Žádá 300 miliard, ale o obrovském úniku dividend, škrtání neziskových
politických organizací, flákačů, co nechtějí pracovat či třeba výjimek, kde únik je až dalších 300
miliard úspor odmítá diskutovat. Přece ji pochválil Člověk v tísni a Česká republika i s rozpočtovou
radou jí visí u pr…..! Neuvěřitelné! Zákon má vládě umožnit se v následujících letech výrazně
zadlužit. Podle Schillerové to bude nezbytné. „Jen příští rok bude výpadek 140 miliard korun na
příjmech,“ uvedla před senátory Schillerová! A svádí to na důchodce a učitele. Ale o těchto
škrtech přece nikdo nemluví! Ta demagogie je hnus!

Před přijetím zákona varovala i šéfka Národní rozpočtové rady Eva Zamrazilová. Ta má vládě radit,
nicméně vláda se s ní při změně zákona neporadila vůbec. Přece nějaké nýmandy jako Zamrazilovou
nebude Schillerová poslouchat.

 Zde celé:

Eva Zamrazilová:  Dobrý den, vážený pane předsedo, vážená paní ministryně, vážené paní senátorky,
páni senátoři. Já velice děkuji za pozvání na dnešní jednání. Pokusím se stručně shrnout argumenty,
které nás vedly k tomu, že nemáme s touto novelou zákona o rozpočtové odpovědnosti souhlasné
stanovisko.

Už tady zaznělo, že zákon byl přijímán velmi dlouho, projednával se s přestávkami několik let, kdy
byl po řadě úprav konečně přijat. Ten původní záměr byl poněkud rozmělněn, dluhová brzda byla
rozvolněna z 50 % veřejného dluhu k HDP na 55 %, ale co bylo to hlavní rozvolnění, bylo to,
že původně mělo jít o zákon ústavní. Kdyby tomu tak bývalo bylo, pak bychom tady my dnes
nebyli na jednání, protože by nebyla možná tato procedura.

Ten základní záměr zákona byla reakce na vývoj po světové finanční a hospodářské krizi z let 2008 a
let následujících, která opravdu obnažila strukturální problémy, slabiny veřejných financí řady
zemí, nejenom evropských, ale ČR z toho nevyjímaje. Tady připomeňme, že v letech 2008 až
2013, tedy v průběhu pouhých 5 let, stouplo zadlužení z nevinně vyhlížejících 28 % až na 44 % HDP.

Ve zprávě o dlouhodobé udržitelnosti veřejných financí, kterou si dovolujeme předkládat i vám, dámy
a pánové, jsme vytvořili jakési rizikové střednědobé scénáře, troufám si říci, že přesně současná
situace odpovídá realizaci těchto scénářů. Dojdeme opět k tomu, že během nejbližších 3 let dojde
zase ke zvýšení veřejné zadluženosti o minimálně 15 %.

Nyní po pouhých 3 letech, kdy zákon platí, jenom po 2 letech naší existence, protože zákon sice platí
3 roky, ale Národní rozpočtová rada vznikala, ještě celý další rok byly administrativní záležitosti
kolem vzniku rady, tak teď má být zákon, který byl původně přijat jako taková pojistka proti tomu,
aby se neopakovala situace z let předchozích, tak nyní při první hospodářské poruše, která
samozřejmě je vážná, kterou nebagatelizuji, ale nyní má být tedy jedna z dvou hlavních pojistek,
které zákon obsahuje, tj. dluhová brzda a strukturální deficit, tak jedno to pravidlo má být
rozvolněno nejenom pro příští rok, na 4 % strukturálního deficitu příští rok, 2021, který je
současně také rokem volebním, ale potom dále 3,5 % v roce 2022, 3 % v roce 2023 a návrat
k původnímu přijatému pravidlu 1% strukturálního schodku v roce 2027, tedy po dlouhých 7 letech.

Vláda přitom hovoří o krátkodobé stimulaci ekonomiky, 7 let ale krátká doba není, za 7 let
pravděpodobně budeme mít za sebou zase řadu dobrých let, ve kterých bychom měli vytvářet
rezervy na časy horší. Může se stát, že za 7 let tady budou sedět naši nástupci, pan ministr financí,
předseda rozpočtové rady, a budou hovořit o tom, že se prolomí dluhová brzda, příp. že se zruší
Národní rozpočtová rada či jakékoli jiné opatření.



Faktem je, že výhled pro nejbližší čtvrtletí, pro rok 2020, a tím více pro rok 2021 je zatížen
obrovskou porcí nejistoty. Tady schodek rozpočtu třeba MMF odhaduje na 100 mld. korun, paní
ministryně hovoří o 200 mld. korun. (Dnes už hrozivých 300 miliard – doplněno a s dalším
vyhrožuje) Je tedy vidět, jak opravdu je široký diapazon odhadů, takže nejistota, jsme skutečně
v mlze, v tom ekonomickém výhledu.

Ten hlavní argument, který na podporu přijetí novely tohoto zákona zaznívá, je potřeba zajistit
ekonomice podporu v příštím roce. Já jsem tím poslední člověkem, který by chtěl bránit tomu, aby se
dostala rychlá, smysluplná a adekvátní pomoc zaměstnancům, podnikatelům, kteří potřebují, aby se
k nim dostala. Čemu ale musím bránit z pozice Národní rozpočtové rady, je zbytečné
zadlužování české ekonomiky a zhoršování udržitelnosti jejich veřejných financí.

Novela zákona, o které dnes, dámy a pánové, budete hlasovat, není ničím jiným než
neopodstatněným otevřením prostoru pro nárůst zadlužení české ekonomiky, a to nejen na rok příští,
ale na celých dlouhých 7 let. Jak už tady zaznělo, stávající znění zákona o pravidlech rozpočtové
odpovědnosti na mimořádné situace, jako je ta, před kterou nyní stojíme, pamatuje. Samozřejmě, že
současná opatření, která byla přijata, znovu bych tady ráda zopakovala, že Národní rozpočtová rada
žádné opatření, které až dosud vláda přijala, nekritizovala, chápe mimořádnost situace, rozumíme
tomu. Ale to, čemu nerozumíme, je, že se má rozvolnit, s čím nesouhlasíme, je rozvolnění pravidel na
celých 7 let. Asi bychom se k tomu návrhu, k novele postavili trochu jinak, i když samozřejmě právní
záležitost toho, že novelizovat zákon je opravdu, myslím, velmi sporná, myslím si, že rámec pro
fiskální pravidla a rozpočtovou odpovědnost by měl robustní. K tomu se ještě v krátkosti dostanu.

Ale kdyby, dejme tomu, novela byla taková, že by byl požadován 2% strukturální deficit pro rok
příští, návrat k 1% v roce 2022, pak bychom se k tomu stavěli asi také trošku jinak. Ale opravdu
bianco šek na 7 let nám připadá nehorázný.

Co se týká strukturálního deficitu, je to obtížně uchopitelný pojem, rozumím tomu, že není
jednoduché ho věcně uchopit a představit si ho. Ale je to saldo veřejných financí, očištěné,
osvobozené o vliv hospodářského cyklu, navíc ještě o jednorázová opatření. To je § 10 písm. a)
zákona. Jednorázová opatření mají v podstatě jeden jediný háček. A to je, že podle zákona
o rozpočtové odpovědnosti je ministerstvo financí musí projednat s Národní rozpočtovou radou,
nikoli snad proto, že by Národní rozpočtová rada mohla nějakým způsobem říkat, zda opatření má
smysl, nemá smysl, je dobré, je špatné. Národní rozpočtová rada má jenom potvrdit to, že opatření je
skutečně jednorázové, že se nepropíše do struktury veřejných financí jako např. mandatorní výdaj
nebo mandatorní snížení nějaké daně natrvalo. Národní rozpočtová rada jenom řekne, ano, jde
o jednorázové opatření. Dovedu si představit řadu takových opatření. V minulé krizi bylo v Německu
přijímáno šrotovné. Lze jistě uvažovat o tom, že namísto vyšší valorizace důchodů by například
důchodci mohli dostat jednorázový vánoční příspěvek. Lze vymyslet celou takovouto řadu
smysluplných opatření, kterými by ekonomice bylo možné pomoci.

A teď už opravdu asi jenom závěrem. To, že jsme v takové nejistotě ohledně toho ekonomického
výhledu, tak skutečně domníváme se, že opatření, která jsou tak závažná, měla by platit na tak
dlouhou dobu, vztahovat se na celých 7 let, aby se přijímalo ve stavu legislativní nouze, bez možnosti
řádného připomínkového řízení, to opravdu považuji za nepříliš šťastné. A tady chci opravdu velice
poděkovat, pane předsedo, dámy a pánové, za vaše pozvání, za možnost vystoupit tady v Senátu, za
to, že mi věnujete těch několik minut pozornosti, protože ani vláda ani parlament ani Rozpočtový
výbor Poslanecké sněmovny nám tuto možnost nedal. Dozvěděli jsme se o tom záměru
v podstatě čistou náhodou. Nebýt toho, že tedy stále pracujeme navzdory stíženým podmínkám,
tak jsme to de facto nemuseli zaznamenat.



Úplně na závěr tedy k tomu, proč si nemyslím, že tady je nějaká zásadní možnost zadlužovat tu
ekonomiku během krátké doby, o tak vysoký procentní nárůst, na nějakých 45, 50 % HDP, tady
těch důvodů je několik. Malá otevřená ekonomika potřebuje kredibilitu právního rámce, ta
kredibilita toho právního rámce právě v té oblasti rozpočtové odpovědnosti je něco, co potřebujeme
pro to, aby zahraničí nás vnímalo jako kredibilitní partnery. Kdo bude kupovat český veřejný dluh,
české státní dluhopisy, které budou vydávány na financování deficitu, na nárůst zadlužení?

Novela toho zákona sice může pomoci ministerstvu financí zvýšit výdaje, ale z dlouhodobého pohledu
může snížit celkovou naši kredibilitu na finančních trzích, naši kredibilitu, našeho státu, jakožto
dlužníka. Tato krize odezní, je sice ošklivá, nepříjemná, ale určitě odezní, stejně jako
jakákoli jiná krize. My se potom vrátíme zase k těm dlouhodobým otázkám, které jsme teď otevřeli.
Stárnutí populace s námi zůstane, zůstane s námi potřeba důchodové reformy, a to, co nám zbude,
bude pouze zvýšená dluhová zátěž, horší startovací pozice, na to stárnutí populace se pak
budeme připravovat ještě obtížněji a bude to pro nás ještě těžší.

Děkuji za pozornost.

Každá věta se dá podtrhnout do slova a do písmene. A že se Schillerová ohání tím, že ji
pochválil Člověk v tísni nemá v rozpočtové části obdoby. Ještě schází pohlazení od
pornoherce Jakuba Jandy z Evropských hodnot! Schillerová, vypadněte a táhněte tam, kde
jste dřív pracovala. Zločin ekonomického rozvrácení republiky je ve skutečnosti také
vlastizrada!

 

Eva Zamrazilová
 Eva Zamrazilová ekonomka. V letech 2008 až 2014 byla členkou bankovní rady České národní
banky, od srpna 2014 pak působila jako hlavní ekonomka České bankovní asociace.  Vystudovala
Národohospodářskou fakultu Vysoké školy ekonomické v Praze (získala tak titul Ing.). Později si
ještě doplnila vzdělání doktorským studiem na Katedře statistiky NF VŠE v Praze a obdržela titul
CSc. Absolvovala krátkodobé stáže v zahraničí. Byla členkou vědeckého grémia České bankovní
asociace, je členkou předsednictva České společnosti ekonomické. Na podzim 2017 ji vláda navrhla
na pozici předsedkyně nově vznikající Národní rozpočtové rady. Funkce se ujala v lednu 2018. Eva
Zamrazilová je vdaná a má tři děti.

 

P.S. Nejsem na školení o bon tonu (pravidla slušného chování), takže v tomto případě si servítky brát
odmítám!


